
Svar på skriftligt spörsmål SSS 366/2022 rd 

Svar på skriftligt spörsmål om recept på läkemedelscannabis 

Till riksdagens talman 

I det syfte som anges i 27 § i riksdagens arbetsordning har Ni, Ärade talman, till den minister som 

saken gäller översänt följande skriftliga spörsmål SS 366/2022 rd undertecknat av riksdagsleda-

mot Veronika Honkasalo /vänst: 

Hur säkerställs att de läkare som skriver ut recept på läkemedelscannabis får agera utgående 

från sin yrkesskicklighet genom att bedöma patientens behov av behandling och att alla i 

Finland som behöver behandling och omsorg får läkemedlet enligt lagen, varvid alla behö-

vandes rätt till en fungerande medicinering genomförs och 

 

på vilket sätt kommer man framöver att säkerställa att även personer som får utkomststöd 

har möjlighet till symtomlindrande behandling med läkemedelscannabis som används som 

en sista utväg? 

Som svar på detta spörsmål anför jag följande: 

Regeringen stöder en högklassig, trygg och effektiv hälso- och sjukvård som baseras på veten-

skaplig evidens. Enligt 8 § i hälso- och sjukvårdslagen ska verksamheten inom hälso- och sjuk-

vården baseras på evidens, god vårdpraxis och goda rutiner. Verksamheten inom hälso- och sjuk-

vården ska vara högkvalitativ och säker och bedrivas på behörigt sätt. På motsvarande sätt, enligt 

3 § i patientlagen har varje patient rätt till hälso- och sjukvård av god kvalitet. 

I Finland kan man utan specialtillstånd ordinera det medicinska cannabispreparatet SATIVEX-

munhålespray, som är avsett för att lindra symtom relaterade till muskelstelhet vid sjukdomen 

MS. För att ordinera andra cannabispreparat eller för andra indikationer krävs ett patientspecifikt 

specialtillstånd, som ska motiveras. Den behandlande läkaren ska till exempel motivera varför 

andra läkemedel eller annan behandling inte är lämpliga. I sitt arbete ska läkaren tillämpa bland 

annat de enhetliga grunderna för vård enligt hälso- och sjukvårdslagen, rekommendationerna från 

Tjänsteutbudsrådet för hälso- och sjukvården, de av Duodecim samordnade rekommendationerna 

för god medicinsk praxis samt annan vårdpraxis för patientens individuella situation. Än så länge 

varierar de vetenskapliga beläggen för effekten av läkemedelscannabis vid olika indikationer. In-

dikationerna för läkemedelscannabis samt dess säkerhet, effekt och ställning i hälso- och sjukvår-

dens serviceutbud jämfört med andra behandlingsformer kommer sannolikt att förtydligas de 

kommande åren genom att ytterligare vetenskapliga belägg erhålls.  



Enligt social- och hälsovårdsministeriets uppfattning är det motiverat att fortsätta diskussionen i 

medicinska kretsar, inklusive FPA:s experter, om indikationerna för användning och grunderna 

för ordination av läkemedelscannabis. 

Enligt lagen om utkomststöd (1412/1997) ansvarar Folkpensionsanstalten för genomförandet av 

lagen om utkomststöd till den del det är fråga om grundläggande utkomststöd.   

Enligt 7 b § i lagen om utkomststöd beaktas till behövligt belopp som övriga grundutgifter bland 

annat andra hälso- och sjukvårdsutgifter än de som ingår i grunddelen. För att hälso- och sjuk-

vårdsutgifter ska kunna godtas som utgifter som berättigar till utkomststöd krävs i regel att be-

handlingen eller läkemedlet är nödvändigt för behandlingen av klienten. Högsta förvaltningsdom-

stolen har i sitt beslut HFD 2018:148 konstaterat att FPA vid bedömandet av läkemedelsutgifter-

nas behövlighet har behörighet att bedöma även om läkemedelsordinationen är motiverad i det 

enskilda fallet och ta i beaktande huruvida behandlingen med det ordinerade läkemedlet utgör 

allmän vårdpraxis. Folkpensionsanstalten ska vid bedömningen ta i beaktande den utredning som 

ansökanden om utkomststöd har lämnat in och vid behov begära tilläggsutredning av ansökanden. 

Folkpensionsanstalten kan vid bedömningen även utnyttja utredning som den inhämtar av sina 

sakkunnigläkare i allmänhet eller i det enskilda fallet. 

Social- och hälsovårdsministeriet bereder för närvarande regeringens proposition till riksdagen 

med förslag till lag om ändring av lagen om utkomststöd samt av vissa lagar som har samband 

med den. Avsikten är att föreslå en förtydligande lagteknisk ändring i lagstiftningen i fråga om 

beaktande av hälso- och sjukvårdsutgifter. Dessutom föreslås inrättande av en riksomfattande de-

legation, vars tilltänkta uppgift är att följa upp tillämpningspraxis vid utkomststödsärenden och 

samarbetet mellan myndigheterna. 

Helsingfors 19.7.2022 

Familje- och omsorgsminister Aki Lindén 
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